

“Leading by Example” to Drive Sustainable Economic Growth Says Qalaa Co-Founder and Managing Director Hisham El-Khazindar at AmCham UNDP Conference

Qalaa Holdings Co-Founder and Managing Director, Hisham El-Khazindar, discussed the private sector’s role in ushering in a new era of inclusive growth for Egypt at a forum organized by the American Chamber of Commerce and the UNDP

“Private sector investors are becoming increasingly aware that their ability to grow and generate profits is directly linked to the existence of a stable and prosperous society and thus there is tremendous overlap between the interests of the public and private sectors,” said Hisham El-Khazindar, Co-Founder and Managing Director of Qalaa Holdings, an African leader in energy and infrastructure.

El-Khazindar participated in the opening panel at the AmCham UNDP Forum; “Expanding Horizons in Development: The Rising Role of the Private Sector,” which was attended by former Mexican President Felipe Calderon during his visit to Cairo. El-Khazindar’s co-panelists included Minister of Social Solidarity, Ghada Waly and Dina Sherif, Co-Founder, Ahead of the Curve and Director of the Center for Entrepreneurship at the American University in Cairo.

The focus of the panel, moderated by Laila Iskander, former Minister of Urban Renewal and Informal Settlements, was to discuss the findings of a new report published by the UNDP, the Egyptian Corporate Responsibility Center (ECRC) and the Industrial Modernization Center (IMC) on the role of the Egyptian private sector in development.

“We need to create an environment of inclusive growth to make sure that no one is left out,” said Waly. “This will require partnership and more private sector investments in sectors such as health, education, infrastructure and microfinance.”

Highlighting the fact that businesses can do more than just give back to society by donating a portion of profits to charitable organizations as part of their corporate social responsibility (CSR), El-Khazindar noted that, “we need to move beyond the concept of CSR. The scale of the problems is so large that in order to achieve our development goals more businesses need to incorporate the social dimension as part of their core activities by pursuing the types of responsible or impact investments that will foster inclusive growth.

Since inception Qalaa Holdings has provided close to EGP 400 million in funding across a spectrum of projects.

“Out of belief in the importance of investing in human capital and the future leaders of Egypt, we established the Qalaa Holdings Scholarship Foundation (QHSF) in 2006. This year we are celebrating our 10th anniversary. Including the 2016 class of scholarship recipients, the Foundation

will have provided more than 150 scholarships for Egyptian students to pursue graduate studies abroad at some of the world's most prestigious universities with one condition, that they return to work in Egypt after graduation, which is something that we are extremely proud of. It is sustainable philanthropy," said El-Khazindar. "We have also joined the United Nations Global Compact (UNCG) out of a belief in transparency and accountability, and have evolved from CSR to responsible, impact investing," he added.

Qalaa has been a regional pioneer in the area of impact investing by pursuing what can be referred to as the "the Double Bottom Line," a term coined to measure a company's success based on both positive social impact and financial performance.

"Over the years we have tried to invest in businesses that spur job creation, develop human capital by transferring knowledge to the wider community, and provide products or services that will have a positive impact on the lives of average citizens such as gas distribution, electricity generation, solid waste management and even microfinance through our subsidiary, Tanmeyah which directly addresses those at the base of the pyramid who have no access to the banking system," said El-Khazindar.

Waly praised Qalaa's and the private sector's initiatives in pioneering solutions and addressing national challenges and invited them to continue their efforts. "Qalaa Holdings is doing great work by focusing on education, which is vital in order to develop generations of youth who can help rebuild the country."

Qalaa Holdings was the first company in Egypt to receive an "A" grade rating from the UNGC's Global Reporting Initiative (GRI) on its first Sustainability Report issued in 2015. The GRI which helps businesses and governments communicate the impact of business on critical sustainability issues, awarded Qalaa Holdings for aligning the company's business operations with the UNGC's principles for environmental, social and governance policies.

Sherif, who is the lead author of the UNDP Report, also noted that Qalaa Holdings is a company that is serious about the issue of self accountability. "Qalaa's Sustainability Report is an excellent example of an Egyptian company that has moved beyond basic compliance to voluntarily report on where it stands against global sustainability indicators."

"We represent the tip of the iceberg, we need to lead by example," said El-Khazindar.

—Ends—

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in infrastructure and industry. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries

including Energy, Cement, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit qalaaholdings.com.

For more information, please contact:

Ms. Ghada Hammouda
CMO & Head of Marketing Communications
Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com
Tel: +20 2 2791-4439
Fax: +20 22 791-4448
Mobile: +20 106 662-0002



هشام الخازندار خلال منتدى الغرفة التجارية الأمريكية وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي: «القدوة الحسنة» أساساً لتحقيق التنمية الاقتصادية المستدامة

الشريك المؤسس والعضو المنتدب لشركة القلعة يستعرض دور وإمكانيات القطاع الخاص لدعم مساعي النمو المستدام في مصر خلال منتدى الغرفة التجارية الأمريكية وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي

قال هشام الخازندار الشريك المؤسس والعضو المنتدب لشركة القلعة، أن القطاع الخاص بات أكثر إلماماً بأن قدرته على النمو وتحقيق الأرباح الجذابة مرهونة باستقرار المجتمع وازدهاره، وهنا ينشأ التداخل الهائل بين مصالح القطاعين العام والخاص.

جاءت كلمات الخازندار خلال مشاركته بالجلسة الافتتاحية لمنتدى الغرفة التجارية الأمريكية وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي تحت عنوان «تعظيم آفاق التنمية: دور القطاع الخاص في تحقيق النمو المستدام» وذلك بحضور الرئيس المكسيكي السابق فيليبي كالديرون أثناء زيارته للقاهرة، وبمشاركة وزيرة التضامن الاجتماعي غادة والي ودينا شريف الشريك المؤسس لمنظمة «Ahead of the Curve» ومدير مركز قيادة الأعمال بالجامعة الأمريكية بالقاهرة.

ركزت الجلسة برئاسة الدكتورة ليلي إسكندر الوزيرة السابقة لشؤون التجديد الحضري والمستوطنات غير الرسمية، على عرض ومناقشة ما توصل إليه تقرير برنامج الأمم المتحدة الإنمائي والمركز المصري لمسئولية الشركات ومركز تحديث الصناعة، حول ماهية وخصائص الدور الذي تلعبه مؤسسات القطاع الخاص المصري في دفع عجلة التنمية بالبلاد.

ولفتت غادة والي وزيرة التضامن الاجتماعي، إلى ضرورة خلق بيئة أعمال تدعم النمو الشامل دون إقصاء أو تهميش، وهو الأمر الذي يتطلب عقد الشراكات الاستراتيجية وتشجيع استثمارات القطاع الخاص بمجالات محورية على رأسها الرعاية الصحية والتعليم والبنية الأساسية والتمويل متناهي الصغر.

ولفت الخازندار أن التزام الشركات برد الجميل والوفاء بمسئوليتها تجاه المجتمع المحلي لا ينبغي أن يقتصر فقط على توجيه التبرعات المالية للمبادرات والمنظمات الخيرية، مشيراً إلى وجود تحديات ومشكلات جسيمة تشترط لتحقيق الأهداف التنموية المنشودة أن تلتزم جميع الشركات والمؤسسات بمراعاة البعد الاجتماعي لأعمالها وتشجيع المشروعات الاستثمارية ذات المردود الإيجابي والتأثير الملموس على المجتمع والبيئة المحيطة.

جدير بالذكر أن شركة القلعة قدمت تبرعات ومنح مالية بقيمة ٤٠٠ مليون جنيه تقريباً منذ نشأتها لتمويل مجموعة متنوعة من المشروعات والمبادرات التنموية ذات المردود الإيجابي الواسع على المجتمع والبيئة.

وأوضح الخازندار أن إيمان شركة القلعة بمردود الاستثمار في تنمية الطاقات البشرية والمساهمة الفعالة في إعداد الجيل الجديد من القادة ينعكس في تقديم أكثر من ١٥٠ منحة دراسية لشباب مصر من الراغبين في اكتساب درجات الماجستير والدكتوراه من أعرق الجامعات والمعاهد الدولية بشرط العودة للعمل في مصر بعد استكمال الدراسة، وذلك من خلال مؤسسة القلعة للمنهج الدراسية التي نشأت عام ٢٠٠٦ ونحتفل حالياً بمرور ١٠ سنوات على تأسيسها، غير أن ذلك مازال يدخل في حيز المبادرات الخيرية. وتابع الخازندار أن شركة القلعة استحدثت نموذج أعمال يقوم على مراعاة الآثار الاقتصادية والبيئية والاجتماعية باعتبارها عناصر أساسية بمنظومة اتخاذ القرارات الاستثمارية. وقال أن انضمام شركة القلعة لمبادرة الاتفاق العالمي للأمم المتحدة يعكس قناعتها التامة بأهمية الشفافية والمسائلة ويؤكد على تطورها من حيز أنشطة المسئولية الاجتماعية إلى إقامة المشروعات الاستثمارية ذات المردود الإيجابي على المجتمع والبيئة.

وتعد القلعة واحدة من الشركات الرائدة في مجال الاستثمار المؤثر، حيث قامت القلعة باستحداث مصطلح «العائد المزدوج» لقياس قدرة الشركة على تحقيق الأهداف الاستثمارية في إطار المساهمة الفعالة في تطوير المجتمعات المحيطة بمشروعاتها وتركها في حال أفضل مما كانت عليه، إلى جانب خلق فرص العمل الجديدة وزيادة الكفاءة والقدرة التنافسية لاقتصادات المنطقة على الساحة الدولية.

وأضاف الخازندار أن شركة القلعة دائمة الحرص على الاستثمار بالمشروعات التي تخلق فرص العمل الجديدة وتساهم في نقل الخبرات والمعارف وتزويد المجتمع المحلي بالمنتجات والخدمات ذات التأثير الإيجابي على حياة المواطنين، من توزيع الغاز الطبيعي وتوليد الطاقة

الكهربائية وتدوير المخلفات، إلى إتاحة حلول وخدمات التمويل متناهي الصغر من خلال شركة «تنمية» التي تخدم شريحة مجتمعية هائلة ولكنها لا تحظى بالتغطية الملائمة من القطاع المصرفي.

ومن جهتها أشادت عادة والي بالمبادرات التي تطلقها شركة القلعة وشركات القطاع الخاص لمواجهة التحديات الراهنة على الساحة الوطنية وتقديم الحلول العملية لتحقيق النمو، وأعربت عن اعتزازها بتركيز القلعة على مبادرات الارتقاء بالمنظومة التعليمية، من أجل إعداد القيادات الشابة القادرة على المساهمة في تطوير البلاد والارتقاء بها.

وتجدر الإشارة إلى أن شركة القلعة هي أول شركة مصرية تحصل على تصنيف (أ) من هيئة المبادرة العالمية لإعداد التقارير (GRI) بخصوص تقرير الاستدامة الأول الذي قامت الشركة بإعداده وإصداره في إطار عضويتها بمبادرة الاتفاق العالمي للأمم المتحدة (UNGC). وقد حصلت شركة القلعة على هذا التصنيف المتقدم تقديرًا لجهود والتزام الشركة بالموائمة بين أعمالها ومعايير مبادرة الاتفاق العالمي للأمم المتحدة فيما يتعلق بسياسات الحوكمة والأداء البيئي والمردود المجتمعي لأعمالها.

وقالت دينا شريف التي أشرفت على إعداد وكتابة تقرير برنامج الأمم المتحدة الإنمائي، أن شركة القلعة تأخذ مسألة الامتثال الذاتي على محمل الجد وينعكس ذلك في قيامها بإصدار تقرير الاستدامة وتبني قواعد ومعايير الامتثال على نطاق واسع يفوق الإطار المتعارف عليه، فضلاً عن حرص الشركة على الإفصاح الطوعي عن تطورات أعمالها وفقاً للمعايير والمؤشرات الاستدامة العالمية.

واختتم الخازندار أن هناك مساحة هائلة لمواصلة التوسع والتطوير، أن مؤسسات القطاع الخاص قادرة على تقديم نموذج يقتدى به في تحقيق التنمية الشاملة التي يشعر بها جميع الأطراف ذات العلاقة.

—نهاية البيان—

يمكنكم مطالعة المجموعة الكاملة من البيانات الإخبارية الصادرة عن شركة القلعة من خلال أجهزة الكمبيوتر والتابلت وكذلك الهواتف الذكية عبر زيارة هذا الرابط: qalaaholdings.com/newsroom

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) هي شركة رائدة في استثمارات الصناعة والبنية التحتية بمصر وأفريقيا، حيث تركز على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة والأسمت والنقل والدعم اللوجستي والتعدين. المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: qalaaholdings.com

البيانات التطلعية (إبراء الذمة)

البيانات الواردة في هذه الوثيقة، والتي لا تعد حقائق تاريخية، تم بنائها على التوقعات الحالية، والتفديرات وآراء ومعتقدات شركة القلعة. وقد ينطوي هذا البيان على مخاطر معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه بشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن بعض المعلومات الواردة في هذه الوثيقة تشكل "الأهداف" أو "البيانات المستقبلية" ويمكن تحديدها من خلال استخدام مصطلحات تطلعية مثل "ربما"، "سوف"، "يلتمس"، "ينبغي"، "يتوقع"، "يشرع"، "يقدر"، "ينوي"، "يوصل" أو "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشابهة. وكذلك الأحداث الفعلية أو النتائج أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد تختلف جوهرياً عن تلك التي تعكسها مثل هذه الأهداف أو البيانات المستقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على بعض المخاطر والشكوك.

للاستعلام والتواصل

السيدة / عادة حمودة

رئيس قطاع التسويق والاتصالات

شركة القلعة (Qalaa Holdings)

ghammouda@qalaaholdings.com

هاتف: +20 2 2791-4439

فاكس: +20 22 791-4448

محمول: +20 106 662-0002

Twitter: @qalaaholdings

بيان إخباري

القاهرة في ٩ فبراير ٢٠١٦



QALAA
HOLDINGS
القلعة